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1. Algemene bekwaamheid, inzet voor Europa en onafhankelijkheid 

Welke aspecten van uw kwalificaties en ervaring maken u met name geschikt voor het vervullen van het ambt van 

commissaris en voor het bevorderen van het Europees algemeen belang, vooral op het gebied waarvoor u bevoegd 

zou zijn? Hoe denkt u bij te dragen aan de uitvoering van de politieke richtsnoeren van de Commissie? Hoe zult u 

ervoor zorgen dat gendermainstreaming wordt toegepast en een genderperspectief wordt geïntegreerd in alle 

beleidsterreinen van uw portefeuille? Hoe gaat u uitvoering geven aan de mainstreaming van jeugdbelangen? 

Hoe kunt u uw onafhankelijkheid aantonen? Kunt u garanderen dat uw vroegere, huidige of toekomstige 

activiteiten geen twijfel doen ontstaan over uw functioneren als commissaris? 

Gedurende mijn hele loopbaan in de politiek — met name als lid van het Oostenrijkse parlement (Bundesrat) en 

als minister van Financiën van Oostenrijk — is het mijn doel geweest om bruggen te slaan tussen verschillende 

belangengroepen, gemeenschappen van belanghebbenden en belanghebbende partijen ten behoeve van het 

gemeenschappelijk belang van de Oostenrijkse burgers. Deze inzet voor het algemeen belang wil ik nu op Europees 

niveau tonen, als ik word benoemd tot commissaris. Het bevorderen van het algemeen belang en de Europese 

waarden is mijns inziens noodzakelijk, met name op het gebied van migratie, grenzen en veiligheid. Ik zal alles in 

het werk stellen om ervoor te zorgen dat we zowel op Europees als op nationaal niveau beschikken over een goed 

voorbereid, eerlijk en coherent systeem (gebaseerd op het migratie- en asielpact) en — dit is van cruciaal belang 

— dat dit vertrouwen wekt bij burgers en regeringen.  

Overeenkomstig de politieke beleidslijnen zal ik veel nadruk leggen op het helpen verbeteren van het algemene 

veiligheidslandschap van de Unie, waarvan onze samenlevingen afhankelijk zijn. In dezelfde geest zal ik met alle 

betrokken belanghebbenden samenwerken aan de interne en externe dimensie van migratie. Op het gebied van 

migratie zal ik een tweesporenaanpak hanteren en zowel een wetgevende als een operationele weg volgen, zodat 

we samen tot een ambitieuze en eerlijke benadering komen waarmee we vooruitgang boeken. Ik zal zowel werken 

aan sterke gemeenschappelijke buitengrenzen die de Europese burgers veiligheid bieden als op dat vlak voor 

digitalisering zorgen om handel, toerisme, werk en studie te vergemakkelijken. Ik zal werken aan een interne 

veiligheidsstrategie voor de EU die ervoor moet zorgen dat burgers kunnen profiteren van de voordelen van een 

ruimte van vrijheid, veiligheid en recht. 

Ik geloof ten volle in de Commissie als een collegiaal orgaan, waarvan alle leden deelnemen aan de debatten en 

op transparante wijze bijdragen aan goed onderbouwde besluiten die stroken met het belang van de Europese 

burgers. Als ik word benoemd tot commissaris, zal ik een toegewijd lid zijn van het college als geheel, en zal ik, 

in een geest van collegialiteit, nauw met andere leden van het college samenwerken als team en volledig delen in 

de verantwoordelijkheid voor de beslissingen van de Commissie. 

Het integreren van gender- en jongerenaspecten in het migratie- en veiligheidsbeleid van de EU is cruciaal voor 

het aangaan van de unieke uitdagingen waarmee de betrokken groepen te maken hebben. Wanneer vrouwen en 

kinderen asiel aanvragen, is het van wezenlijk belang om ervoor te zorgen dat hun rechten worden geëerbiedigd 

en dat de specifieke risico’s waarmee zij worden geconfronteerd, worden beperkt. Zij hebben ook gerichte steun 

nodig bij de toegang tot onderwijs, huisvesting, gezondheidszorg en beroepsopleiding, zodat zij ten volle aan onze 

samenlevingen kunnen deelnemen als zij de vluchtelingenstatus krijgen. Ik ben van plan de lidstaten te blijven 

ondersteunen met de nodige gerichte steun op dit gebied door optimaal gebruik te maken van het EU-actieplan 

voor integratie en inclusie en van EU-financiering.  
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Bij verschillende soorten misdrijven, waaronder seksueel misbruik, seksuele uitbuiting en mensenhandel, bestaat 

het grootste deel van de slachtoffers uit vrouwen en kinderen. Als zij het slachtoffer worden van dergelijke 

gruweldaden, hebben zij onmiddellijke bijstand en bescherming nodig vanwege hun grotere kwetsbaarheid. Ik ben 

vastbesloten ervoor te zorgen dat in de wetgeving en het beleid van de EU prioriteit wordt gegeven aan de 

perspectieven van vrouwen en kinderen om hun veiligheid te waarborgen. Tegelijkertijd is mainstreaming van 

deze aspecten van essentieel belang voor de doeltreffende preventie van criminaliteit.  

Ik zal zorgen voor gendergelijkheid in de samenstelling van mijn kabinet en op alle gebieden die onder mijn 

verantwoordelijkheid vallen. Ik heb wat dit betreft al een solide staat van dienst: tijdens mijn ambtstermijn als 

minister van Financiën is op het hoogste leidinggevende niveau van het ministerie (“Sektionschef”) voor het eerst 

in zijn 170-jarig bestaan een genderevenwicht bereikt.  

Als ik word benoemd tot commissaris, zal ik volledig voldoen aan de in de Verdragen vastgelegde verplichting 

om in het Europees belang op te treden, zonder instructies te aanvaarden. Ik verbind mij ertoe elke situatie te 

vermijden waarin mijn onafhankelijkheid of onpartijdigheid in twijfel zou kunnen worden getrokken. Ik zal mij 

houden aan de gedragscode voor de leden van de Europese Commissie en de daarin opgenomen voorschriften 

inzake belangenconflicten. Mijn belangenverklaring is volledig en ik beloof deze bij te werken wanneer nodig. 

Als ik word benoemd tot commissaris, ontmoeten de leden van mijn kabinet en ik alleen belanghebbende partijen 

en vertegenwoordigers van belanghebbenden die in het transparantieregister zijn ingeschreven. 

2. Beheer van de portefeuille en samenwerking met het Europees Parlement  

Kunt u beloven het Parlement naar behoren te informeren over uw activiteiten en die van uw diensten? In welk 

opzicht bent u van mening dat u verantwoording verschuldigd bent aan het Parlement? 

Welke specifieke toezeggingen bent u bereid te doen met betrekking tot uw betrokkenheid bij en aanwezigheid in 

het Parlement, zowel in de commissie als in de plenaire vergadering, transparantie, samenwerking en een 

doeltreffende follow-up van de standpunten van het Parlement en verzoeken om wetgevingsinitiatieven? Bent u 

met betrekking tot geplande initiatieven en lopende procedures bereid om het Parlement op gelijke voet met de 

Raad tijdig van informatie en documenten te voorzien? 

Ik ben van mening dat onze dialogen strategisch moeten zijn, regelmatig moeten plaatsvinden en moeten gaan 

over de prioriteiten en de stand van zaken op de gebieden die onder mijn portefeuille vallen. Ik ben ervan overtuigd 

dat dit voor ons een nuttig moment zal zijn om de politieke balans op te maken, zowel voor leden van het Europees 

Parlement als voor mijzelf, en ik twijfel er niet aan dat er nieuwe ideeën en constructieve voorstellen zullen 

ontstaan. Zoals in de politieke beleidslijnen van de verkozen voorzitter staat, moeten we ook in gesprek gaan over 

uitvoeringskwesties: het pact biedt de mogelijkheid om nieuwe manieren te ontdekken waarop de EU en de 

lidstaten kunnen samenwerken op het gebied van uitvoering, en de steun van het Europees Parlement kan een 

essentiële rol spelen bij de goede werking ervan.  

Doordat ik in mijn eigen land parlementslid ben geweest, heb ik veel waardering voor de rol van het Parlement als 

vertegenwoordiger van de Europese burgers, en ik hoop op een open en voortdurende politieke dialoog met u op 

alle niveaus. Ik ben van plan deel te nemen aan alle plenaire vergaderingen waarbij onderwerpen worden besproken 

die onder mijn verantwoordelijkheid vallen, en zoveel mogelijk te reageren op uw verzoeken om van gedachten te 

wisselen over kwesties van groot belang. 

De afgelopen weken heb ik al de gelegenheid gehad om een aantal leden van het Europees Parlement individueel 

te ontmoeten, waaronder de voorzitter van de Commissie burgerlijke vrijheden, justitie en binnenlandse zaken, 

met wie ik van plan een open communicatiekanaal op te zetten dat wij regelmatig zullen gebruiken. Als ik word 

benoemd tot commissaris, wil ik er een gewoonte van maken om parlementsleden te ontmoeten en zal ik mijn 

uiterste best doen om ervoor te zorgen dat vragen van leden van het Europees Parlement aan de Commissie die 

onder mijn verantwoordelijkheid vallen, binnen de afgesproken termijn worden beantwoord. 

Verkozen voorzitter Von der Leyen heeft u in juli gezegd dat ons beleid een lokale dimensie moet krijgen, dat we 

dichter bij de Europese burgers moeten staan en oog moeten hebben voor hun aspiraties en dagelijkse zorgen. Ik 

ben vastbesloten om precies dat te doen, onder meer door projecten te bezoeken waarbij Europees optreden ervoor 

zorgt dat burgers zich veiliger voelen, migratiebeheer een toegevoegde waarde van de EU oplevert, of door de EU 

gefinancierde apparatuur onze grenzen helpt beschermen en legaal reizen vergemakkelijkt. Ik wil burgers en 

autoriteiten ontmoeten die rechtstreeks te maken hebben met uitdagingen in verband met het beleid waaraan ik zal 

werken.  
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Wat de fundamentele kwestie van transparantie betreft, heeft de Commissie veel hulpmiddelen ingevoerd om 

informatie op het gebied van binnenlandse zaken te delen met het Europees Parlement, naast de reguliere 

toezichtmechanismen. Ik denk hierbij aan de verslagen over terugkeer- en overnamecijfers die tweemaal per jaar 

worden verstrekt aan de Commissie burgerlijke vrijheden, justitie en binnenlandse zaken, of de deelname van een 

vertegenwoordiger van het Europees Parlement aan de raad van bestuur van Frontex, en de Gezamenlijke 

Parlementaire Controlegroep (GPC) van Europol. De Commissie zal u regelmatig informeren over de uitvoering 

van het migratie- en asielpact, en vervolgens ieder jaar door middel van het jaarverslag over asiel en migratie. We 

zullen ook een jaarlijks voortgangsverslag over handhaving en uitvoering opstellen.   Ik ben ervan overtuigd dat 

deze verslaglegging de transparantie en verantwoordingsplicht in verband met onze uitvoerende maatregelen 

verder zal verbeteren. 

Wat de externe dimensie van migratie betreft, zal ik ernaar streven de transparantie en de zichtbaarheid van de 

informatie die u ontvangt, te vergroten, en zal ik voorstellen dat mijn diensten u informeren over de uitvoering, 

resultaten en vervolgstappen van de externe missies. 

Ik verbind mij ertoe dat ik binnen drie maanden schriftelijke antwoorden op resoluties van het Parlement zal 

verstrekken, zoals al geruime tijd gebruikelijk is binnen de Commissie. Op verzoek van verkozen voorzitter Von 

der Leyen zal ik een gestructureerde dialoog met de Commissie burgerlijke vrijheden, justitie en binnenlandse 

zaken organiseren om een koers uit te stippelen voor eventuele door het Parlement aangenomen resoluties uit 

hoofde van artikel 225 waarin wordt opgeroepen tot het indienen van wetgevingsvoorstellen. Ik ben net als 

verkozen voorzitter Von der Leyen voorstander van het initiatiefrecht van het Parlement. 

Tot slot hecht ik, als voormalig lid van een nationaal parlement, waarde aan het beginsel van gelijke behandeling 

van het Europees Parlement en de Raad, met name wat betreft de toegang tot bijeenkomsten, zoals conferenties, 

workshops en bijeenkomsten op hoog niveau, maar ook wanneer het gaat om het leveren van bijdragen of 

verstrekken van andere informatie, onder meer over wetgevings- en begrotingsaangelegenheden. Ik verbind mij 

ertoe het gelijkheidsbeginsel te eerbiedigen, met name vóór belangrijke gebeurtenissen. 

Vragen van de Commissie burgerlijke vrijheden, justitie en binnenlandse zaken 

3. Migratie en asiel 

Het nieuwe pact inzake migratie en asiel introduceert een wetgevingskader dat een alomvattend systeem op het 

gebied van asiel- en migratiebeheer tot stand brengt, waarbij een evenwicht wordt gevonden tussen solidariteit en 

billijke verdeling van de verantwoordelijkheid overeenkomstig artikel 80 van het Verdrag betreffende de werking 

van de Europese Unie (VWEU) en de bescherming van de grondrechten, terwijl het wederzijdse vertrouwen tussen 

de lidstaten wordt versterkt. 

Hoe gaat u toezien op de tijdige voortgang van de administratieve, operationele en juridische stappen die de 

lidstaten en de EU-agentschappen moeten nemen om het pact tegen de zomer van 2026 volledig te kunnen 

toepassen, en hoe zult u eventuele vertragingen bij het behalen van de benchmarks van het gemeenschappelijk 

uitvoeringsplan aanpakken? Welke stappen bent u van plan te nemen om te zorgen voor voldoende en tijdige EU-

financiering voor de lidstaten en agentschappen met het oog op een soepele toepassing van het pact? Aangezien 

nauwkeurige gegevens van de lidstaten aan de EU-agentschappen en de Commissie van vitaal belang zijn voor 

het vaststellen van de paraatheid en de daadwerkelijke behoeften van elke lidstaat om een situatie van 

migratiedruk of crisis te kunnen beheersen, welke maatregelen gaat u nemen om een cultuur van 

gegevensuitwisseling en wederzijds vertrouwen te bevorderen?  

Samenwerken met de lidstaten aan een sterkere coördinatie van reddingsoperaties maakt ook deel uit van uw 

taakomschrijving. Hoe ziet u uw rol en die van de EU op dit gebied?  

Volgens uw opdrachtbrief moet u een nieuwe gemeenschappelijke aanpak ontwikkelen voor de terugkeer van 

irregulier verblijvende migranten op basis van moderne regels; welke wetgevingsmaatregelen bent u van plan te 

nemen? Welke rol spelen volgens u wederzijds erkende terugkeerbesluiten in deze context en hoe gaat u het 

overnamebeleid versterken om effectieve terugkeer te waarborgen? Hoe gaat u ervoor zorgen dat migratiekwesties 

een operationeel onderdeel vormen van onze alomvattende partnerschappen met derde landen, met volledige 

inachtneming van de grondrechten, en hoe gaat u het Parlement hierbij betrekken, zodat het effectief toezicht kan 

houden en zijn begrotingsprerogatieven kan uitoefenen? Wat verstaat u onder “innovatieve operationele 

oplossingen om irreguliere migratie tegen te gaan” waarover u volgens uw opdrachtbrief een reflectieproces moet 

aansturen? Welke stappen bent u van plan te nemen in de strijd tegen migrantensmokkelaars en 

mensenhandelaars?  

Een succesvolle gemeenschappelijke EU-aanpak van migratie moet worden aangevuld met veilige en haalbare 

legale trajecten, waaronder hervestiging van vluchtelingen en hun succesvolle integratie in gemeenschappen en 



 – 4 –   

arbeidsmarkten. Welke maatregelen gaat u nemen om ervoor te zorgen dat de lidstaten volledig en op zinvolle 

wijze deelnemen aan het EU-hervestigingskader?  

Met betrekking tot legale migratie staat in uw opdrachtbrief dat u zult onderzoeken hoe onderdanen van derde 

landen met de juiste vaardigheden kunnen worden aangetrokken om te voldoen aan de behoeften van de lokale 

arbeidsmarkt in de EU; Welke stappen gaat u nemen om de medewetgevers te ondersteunen bij hun 

werkzaamheden met betrekking tot de oprichting van een EU-talentenpool, de bevordering van maatregelen ter 

vereenvoudiging van de erkenning van buitenlandse kwalificaties en de afronding van de onderhandelingen over 

de richtlijn langdurig ingezetenen? Welke andere stappen, wetgevend of niet-wetgevend, bent u van plan te nemen 

op dit gebied? 

 

Als mijn benoeming door het Europees Parlement wordt goedgekeurd, zal ik mij toeleggen op het tijdig en volledig 

realiseren van alle elementen van het migratie- en asielpact. Ik ben van plan nauwlettend toe te zien op de 

uitvoering van het pact, overeenkomstig het gemeenschappelijk uitvoeringsplan, om ervoor te zorgen dat de 

lidstaten en de betrokken EU-agentschappen medio 2026 alle stappen hebben genomen die nodig zijn voor de 

volledige inwerkingtreding van het pact. Ik zal ook bereid zijn om te werken aan een snellere uitvoering en 

tegelijkertijd te zorgen voor een aanpak die het juiste midden treft tussen verantwoordelijkheid en solidariteit en 

tussen de interne en externe dimensie van het pact. Het pact is een voorbeeld van hoe op het niveau van de EU en 

op dat van de lidstaten nauw kan worden samengewerkt om met verreikende en complexe wetgeving te komen: Ik 

ben van plan nauw contact te onderhouden met de lidstaten, door middel van regelmatige bilaterale bijeenkomsten 

en bezoeken, om de contacten op technisch en operationeel niveau te ondersteunen. Naast onze regelmatige 

dialogen en uitwisselingen zal ik het Europees Parlement en de Raad regelmatig informatie verstrekken over de 

stand van zaken. Ik ben van plan gebruik te maken van het door de Commissie opgezette pactcoördinatieplatform 

om toezicht te houden op de activiteiten en te zorgen voor adequate samenwerking op EU- en nationaal niveau. 

De lidstaten zullen gerichte steun op maat ontvangen om te zorgen voor samenhang op EU-niveau, en bijstand van 

de relevante EU-agentschappen. 

De steun aan de lidstaten moet hulp omvatten met de nodige financiële capaciteit om in de praktijk te kunnen 

voldoen aan de juridische verbintenissen in het kader van het pact. De begrotingsautoriteit heeft deze behoeften 

onderkend en gezorgd voor aanvullende financiering, waarbij 1,8 miljard EUR beschikbaar is gesteld in het kader 

van de tussentijdse herziening van het meerjarig financieel kader (MFK) en 1,6 miljard EUR naar aanleiding van 

de tussentijdse evaluatie van de fondsen voor binnenlandse zaken en de nationale programma’s in het kader van 

deze instrumenten.  De EU-financiering zal helpen te voorzien in de behoeften die de lidstaten in hun nationale 

uitvoeringsplannen hebben vastgesteld. De financieringsmiddelen blijven echter beperkt en zullen niet alle kosten 

kunnen dekken, aangezien zij ook nodig zijn om de lidstaten met Oekraïense vluchtelingen te ondersteunen. Ze 

moeten dan ook worden toegewezen aan zaken waarbij zij de meeste waarde kunnen toevoegen aan de uitvoering 

van het pact.  

Als ik word benoemd, zal ik wederzijds vertrouwen en het delen van gegevens bevorderen. Als kernonderdeel van 

de uitvoering van het pact zal ik de jaarlijkse migratiebeheercyclus zorgvuldig aansturen, met inbegrip van het 

eerste jaarlijkse verslag over migratiebeheer. Om een helder beeld te bieden van de migratiesituatie in de EU, moet 

het verslag gebaseerd zijn op betrouwbare, hoogwaardige gegevens die tijdig door de lidstaten worden verstrekt, 

overeenkomstig hun rapportageverplichtingen. Ik ben van plan de rol van het blauwdruknetwerk tijdens mijn 

mandaat verder te bevorderen en open uitwisseling tussen en actieve deelname door EU-agentschappen en de 

lidstaten aan te moedigen. De tijdige uitvoering van het nieuwe Eurodac is van cruciaal belang. Ik zal de uitrol en 

het volledige gebruik van het interoperabiliteitskader en het nieuwe Eurodac ondersteunen om het mogelijk te 

maken migratiegegevens op efficiënte wijze te verzamelen en uit te wisselen. Daarbij zal zowel worden gezorgd 

voor toezicht in de hele EU als voor het dagelijks operationeel gebruik door de lidstaten. Ik zal ook een cultuur 

van paraatheid, samenwerking en veerkracht bevorderen door de lidstaten te ondersteunen bij hun nieuwe 

verantwoordelijkheid om noodplannen op te stellen voor alle aspecten van migratiebeheer.   

De EU heeft behoefte aan moderne regels om de terugkeer van personen die geen recht op verblijf in de EU hebben, 

te versnellen en te vereenvoudigen. Aangezien er over het voorstel van 2018 nog steeds geen overeenstemming is 

bereikt, ben ik conform de politieke beleidslijnen van plan dringend werk te maken van een nieuwe 

gemeenschappelijke aanpak van terugkeer. Dit vergt een nieuw voorstel voor wetgeving om terugkeer te versnellen 

en te vereenvoudigen door duidelijke samenwerkingsverplichtingen voor de repatriant vast te stellen, het proces 

doeltreffend te stroomlijnen, het dossierbeheer te digitaliseren en de wederzijdse erkenning van elkaars 

terugkeerbesluiten te regelen.  

Daarnaast zal ik, in nauwe samenwerking met de hoge vertegenwoordiger/vicevoorzitter en andere 

commissarissen, er op EU-niveau en met de lidstaten proberen alle beschikbare instrumenten en 
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beleidsmaatregelen, op het gebied van onder meer diplomatie, visa, handel en ontwikkeling, in te zetten om derde 

landen te stimuleren mee te werken aan overname. Ons beleid moet ervoor zorgen dat landen ermee instemmen 

eigen onderdanen over te nemen. Tegelijkertijd is het van essentieel belang legale migratie- en 

hervestigingsmogelijkheden te bieden aan personen die bescherming nodig hebben. Dit kan dienen als stimulans 

om de samenwerking op het gebied van overname te verbeteren.  

Deze combinatie vormt een eerlijke, humane en alomvattende aanpak van migratie, die zowel Europa als onze 

partners ten goede komt. 

De externe dimensie van migratie is een hoeksteen van het Europese grens- en migratiebeheer. Migratie is complex 

en begint vaak ver van onze grenzen. Om dit in goede banen te leiden, op een manier die doeltreffend en 

menswaardig is, moeten we rekening houden met de hele reis van migranten, door uit te gaan van een “volledige-

routebenadering”, die de landen van herkomst, doorreis en bestemming bestrijkt. Daarbij moeten de nationale 

soevereiniteit, de waarden en het rechtskader van de EU, de grondrechten en de internationale verplichtingen in 

acht worden genomen. Deze vereisten zullen centraal blijven staan bij alle vormen van samenwerking met derde 

landen, ook in alle alomvattende partnerschappen. Als ik word benoemd, zal ik nauw samenwerken met de 

commissaris voor het Middellandse Zeegebied, onder meer aan het nieuwe pact voor het Middellandse Zeegebied, 

en met de commissaris voor Internationale Partnerschappen. De strategische en alomvattende partnerschappen 

bouwen voort op de associatieovereenkomsten met onze partnerlanden en blijven niet-bindende instrumenten. Als 

ik word benoemd tot commissaris, verbind ik mij ertoe het Parlement onder meer via vroegtijdige besprekingen 

en gedachtewisselingen de nodige informatie te verstrekken over migratiegerelateerde aspecten, zodat u in de 

verschillende stadia van het proces democratisch toezicht kunt uitoefenen. Ik blijf mij ten volle inzetten om de 

nodige informatie over dergelijke regelingen te verstrekken en met u te overleggen over onze initiatieven. 

Zoals in de politieke beleidslijnen wordt benadrukt, mag het niet aan migrantensmokkelaars en mensenhandelaars 

zijn om te beslissen wie naar Europa komt en onder welke omstandigheden. Daarom ben ik van plan de 

wereldwijde alliantie om migrantensmokkel tegen te gaan, uit te bouwen en nieuwe operationele partnerschappen 

te ontwikkelen met belangrijke landen van doorreis en herkomst, met inbegrip van buurlanden. Als ik word 

benoemd, zal ik ook de strijd tegen mensenhandel opvoeren door middel van een alomvattende aanpak die 

eveneens preventie en bescherming van slachtoffers tegen alle vormen van uitbuiting omvat. Ik zal werken aan 

gerichte voorlichting en bewustmaking om ervoor te zorgen dat mensen hun leven niet op het spel zetten door in 

zee te gaan met gewetenloze smokkelaars en twee keer nadenken voordat zij gevaarlijke reizen ondernemen. 

Daartoe zal ik in nauwe samenwerking met de medewetgevers prioriteit geven aan de afronding van de 

onderhandelingen over de nieuwe wetgeving tegen mensensmokkel.  Europol zal daardoor een grotere rol gaan 

spelen op dit gebied, aangezien we een modern rechtskader nodig hebben om criminelen die de veiligheid van 

onze grenzen ondermijnen en profiteren van migranten in kwetsbare situaties, beter te kunnen onderzoeken en 

vervolgen. Mensenhandel en migrantensmokkel kunnen beide verband houden met arbeidsuitbuiting, ook van 

personen met een irreguliere status. Ik zal met de lidstaten samenwerken om de handhaving van de relevante EU-

wetgeving te verbeteren, de uitvoering ervan te evalueren en de behoefte aan mogelijke nieuwe initiatieven te 

beoordelen. 

Daarnaast ben ik van plan verder te nadenken over het beperken van de stimulansen voor irreguliere migratie. Als 

ik word benoemd, zal ik onderzoeken hoe we het pact verder nog kunnen aanvullen en ondersteunen, onder meer 

wat betreft terugkeer, mij buigen over de routegebaseerde aanpak die door de UNHCR en de IOM wordt 

ontwikkeld, en nagaan hoe we het concept “veilig derde land” moeten toepassen. De verordening asielprocedures 

voorziet in een herziening van dit concept tegen medio 2025, in het kader waarvan ik mijn oor bij alle 

belanghebbenden te luisteren wil leggen. 

De ontwikkeling van veilige en legale mogelijkheden om de EU te bereiken, zal gevaarlijke en irreguliere reizen 

helpen voorkomen. Ik wil de inspanningen van de EU op het gebied van hervestiging en toelating op humanitaire 

gronden opvoeren en de partnerschappen van de Unie met derde landen die grote aantallen vluchtelingen 

opvangen, versterken. Mijn doel zal zijn om optimaal gebruik te maken van de onlangs aangenomen 

kaderverordening inzake hervestiging en toelating op humanitaire gronden. Deze kaderverordening omvat nieuwe 

instrumenten, waarbij zowel het Europees Parlement als de lidstaten betrokken zijn, om de 

hervestigingsinspanningen de komende jaren op te voeren.  

Ik zal werken aan de consolidatie en uitbreiding van het initiatief voor een talentpartnerschap, als onderdeel van 

de alomvattende aanpak van migratiebeheer en om de vaardigheden aan te trekken die de arbeidsmarkt van de EU 

nodig heeft. Legale migratie blijft een cruciaal onderdeel van onze respons op tekorten aan arbeidskrachten in 

geselecteerde sectoren en beroepen en op demografische uitdagingen. Om bij te dragen aan de Unie van 
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vaardigheden, zal ik nauw samenwerken met de uitvoerend vicevoorzitter voor mensen, vaardigheden en 

paraatheid om het werk van de medewetgevers met betrekking tot de EU-talentenpool te ondersteunen en 

vervolgens de snelle uitvoering ervan te ondersteunen, teneinde internationale werving te vergemakkelijken, met 

name in geselecteerde sectoren en beroepen waar een tekort aan arbeidskrachten is vastgesteld. Ik zal ook nauw 

samenwerken met de uitvoerend vicevoorzitter om te helpen het juiste talent over te halen naar Europa te komen, 

en om de erkenning van kwalificaties en vaardigheden van onderdanen van derde landen en hun mobiliteit naar de 

EU te vergemakkelijken. Daarnaast zal ik erop aansturen dat de onderhandelingen over de herschikking van de 

richtlijn langdurig ingezetenen snel worden afgerond om het behoud van talent en vaardigheden te 

vergemakkelijken en de integratie te verbeteren van migranten die al in de EU wonen. Ik ben ook van plan werk 

te maken van de uitvoering van het actieplan voor integratie en inclusie voor 2021-2027, en ik zal een follow-

upstrategie voor de integratie in gemeenschappen en de arbeidsmarkt voorstellen.  

Iedere dode op zee is een tragedie. Het bijstaan van personen in nood op zee is een internationale verplichting van 

de lidstaten en van elk schip onder de vlag van een lidstaat vaart, ongeacht de omstandigheden. Hoewel de 

wettelijke verantwoordelijkheid voor het initiëren van en het toezicht op opsporings- en reddingsoperaties bij de 

verantwoordelijke nationale coördinatiecentra ligt, speelt de Commissie de rol van eerlijke bemiddelaar om 

vertrouwen tussen de lidstaten te kweken. Als ik word benoemd, zal ik vasthouden aan dit uitgangspunt, en samen 

met de lidstaten zorgen voor een betere coördinatie van opsporings- en reddingsoperaties, en daarbij ook naburige 

derde landen betrekken. Ik zal voortbouwen op de Europese Contactgroep voor opsporing en redding, als platform 

voor een gestructureerde uitwisseling, en ik zal de dialoog met andere belanghebbenden, waaronder het 

maatschappelijk middenveld, voortzetten. Ik ben ook van plan samen te werken met Frontex, dat in toenemende 

mate bijdraagt tot het redden van levens op zee, om ervoor te zorgen dat de lidstaten de nodige ondersteuning 

krijgen bij het vervullen van hun reddingstaken, onder meer door middel van adequate bewakingscapaciteiten.  

Ik verbind mij ertoe onze regels inzake migratie doeltreffend uit te voeren. De jaarlijkse uitvoeringsdialogen zullen 

een gelegenheid zijn om mogelijke belemmeringen voor de uitvoering in kaart te brengen, maar ook mogelijke 

oplossingen. Ik kijk ernaar uit de resultaten van deze dialogen in het Europees Parlement te bespreken en samen 

te werken aan een doeltreffende uitvoering. Het pact laat zien dat gestructureerde samenwerking de beste manier 

is om resultaten te boeken. Maar ik wil ook benadrukken dat wanneer de correcte uitvoering van het EU-recht 

systematisch blijkt te worden geblokkeerd, ik niet zal aarzelen om inbreukprocedures voor te stellen. 

 

4. Buitengrenzen 

Om sterkere buitengrenzen te waarborgen en Frontex te versterken, wil Commissievoorzitter Von der Leyen het 

aantal Europese grens- en kustwachten verdrievoudigen tot een permanent korps van 30 000 personen. U zou 

verantwoordelijk zijn voor het toezicht op dit proces en het bevorderen van geïntegreerd grensbeheer. Hoe 

beoordeelt u het effect van het verstrekken van die extra middelen aan Frontex op het vergroten van het vermogen 

van de EU om het hoofd te bieden aan de huidige en opkomende dreigingen aan haar buitengrenzen? Welke 

eventuele wijzigingen in het mandaat van Frontex acht u noodzakelijk om de geplande groei van het agentschap 

te begeleiden, en tegelijkertijd de verantwoordingsplicht jegens het Parlement te handhaven?  

Welke tegenmaatregelen en stappen bent u van plan te nemen, in nauwe samenwerking met de lidstaten en 

belanghebbenden om voorbereidingen te treffen en te reageren op hybride aanvallen en de instrumentalisering 

van migranten aan de buitengrenzen van de EU?  

Hoe wilt u in het kader van het Europese digitale grensbeheer toezien op het gebruik van technologieën in 

overeenstemming met het primaire recht en de AI-verordening? Welke stappen gaat u zetten om verdere 

vertragingen te voorkomen bij de ingebruikname van het inreis-uitreissysteem en het Europees systeem voor 

reisinformatie en -autorisatie en bij de uitvoering van de algemene hervorming van de EU-informatiesystemen 

voor grenzen, veiligheid en migratie?  

Welke maatregelen moeten volgens u deel uitmaken van de aangekondigde strategie voor het visumbeleid? Welke 

initiatieven overweegt u in dit verband om ervoor te zorgen dat er geen misbruik wordt gemaakt van het visumvrij 

reizen naar de EU, ook niet door visumvrije derde landen die een burgerschapsregeling voor investeerders 

hanteren, en om de sociale en economische voordelen van visumvrij reizen te behouden? Bent u bereid op te treden 

tegen de risico’s van zogenaamde goudenvisumprogramma’s die door sommige lidstaten zijn vastgesteld, zoals 

gevraagd door het Europees Parlement? 

 

Frontex boekt belangrijke resultaten op het gebied van grensbeheer en vervult een belangrijke, steeds grotere rol, 

hoewel de lidstaten primair verantwoordelijk blijven voor het beheer van de buitengrenzen. Het in de politieke 

beleidslijnen aangekondigde voorstel om het aantal personeelsleden van het permanente korps te verdrievoudigen 

tot 30 000 zou een positief effect hebben op de toekomstige capaciteiten van het Agentschap. Dit zou bijvoorbeeld 
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kunnen leiden tot een versterkt mandaat van Frontex met betrekking tot het ondersteunen van de lidstaten op het 

gebied van terugkeer, een ambitieuzere rol van Frontex in derde landen, en een krachtigere en flexibelere respons 

van Frontex op hybride dreigingen aan de EU-grenzen.  

Een dergelijke versterking vereist een wijziging van de verordening betreffende de Europese grens- en kustwacht. 

Als ik word benoemd, zal ik alle beschikbare opties onderzoeken, op basis van een grondige beoordeling van de 

behoeften, de gevolgen, de consequenties voor de verschillende belanghebbenden en de kosten van een dergelijke 

wijziging. Ik zal nauw met de lidstaten samenwerken om na te gaan in hoeverre zij in staat zijn bij te dragen tot de 

verwezenlijking van deze doelstelling. Ik verbind mij ertoe nauw samen te werken met het Europees Parlement 

door u regelmatig op de hoogte te houden van de voortgang van de voorbereidingen en ook zorgvuldig met u te 

overleggen in het kader van de wetgevingsprocedure. Ook voor de versterking van Frontex moeten passende 

middelen worden uitgetrokken en hiermee moet rekening worden gehouden bij het beraad over het volgende 

meerjarig financieel kader.  

Vijandige overheidsactoren, zoals Rusland en Belarus, maken niet alleen misbruik van wanhopige mensen, maar 

ook van ons rechtskader. Ik beschouw de instrumentalisering van migranten als een hybride aanval aan de 

buitengrenzen van de EU. Als ik word benoemd, zal ik pal staan achter de lidstaten die te maken krijgen met deze 

potentiële bedreigingen voor hun veiligheid en territoriale integriteit. In nauwe samenwerking met de uitvoerend 

vicevoorzitter voor technologische soevereiniteit, veiligheid en democratie zal ik ervoor zorgen dat lidstaten die 

worden geconfronteerd met een situatie waarin een vijandige staat druk uitoefent aan de buitengrenzen, over de 

juiste instrumenten beschikken om doeltreffend te reageren. In dit verband zal ik nagaan hoe de resultaten van de 

Schengengrenscode en de crisis- en overmachtverordening verder kunnen worden aangevuld, en met de hoge 

vertegenwoordiger/vicevoorzitter alle mogelijke manieren verkennen om deze uitdaging in het kader van onze 

externe betrekkingen aan te pakken. Wij hebben de plicht de territoriale integriteit en de veiligheid van onze Unie 

en de veiligheid van onze burgers te beschermen. 

De EU werkt aan een van de meest geavanceerde grensbeheersystemen ter wereld. Een digitaal Schengengebied 

zal het vertrouwen tussen de lidstaten verbeteren, de veiligheid aan de buitengrenzen vergroten en legaal reizen 

naar de EU vergemakkelijken. Als ik word benoemd, wil ik van de digitalisering van Schengen een realiteit maken. 

Ik zal me inzetten voor de digitalisering van de visumprocedures, het opzetten van een gemeenschappelijk EU-

visumaanvraagplatform en de invoering van het digitale visum. Ik zal de medewetgevers steunen bij de 

onderhandelingen om snel tot een akkoord te komen over het onlangs voorgestelde wetgevingspakket inzake de 

digitalisering van reisdocumenten. Naadloos, veilig en beveiligd reizen in een digitaal Schengengebied betekent 

ook dat de interoperabiliteitsarchitectuur volledig operationeel moet worden gemaakt. Daarom zal ik ernaar streven 

het inreis-uitreissysteem en het Europees reisinformatie- en -autorisatiesysteem zo spoedig mogelijk operationeel 

te maken, onder meer door middel van een gefaseerde aanpak, en om alle grootschalige IT-systemen interoperabel 

te maken, teneinde grensoverschrijdingen veiliger en efficiënter te laten verlopen. Ik weet dat er al enorme 

voorbereidingen zijn getroffen en ik ben mij bewust van de uitdagingen in verband met de start van de exploitatie 

van dergelijke geavanceerde en complexe systemen. Ik verbind mij ertoe nauw samen te werken met alle betrokken 

partijen, met name met eu-LISA en de lidstaten, om zo snel mogelijk tot een veilige, pragmatische en succesvolle 

aanpak te komen.  

De ontwikkeling van nieuwe technologieën en artificiële intelligentie zal gevolgen blijven hebben voor het 

Schengengebied en het grensbeheer. De grensbewaking is aanzienlijk veranderd door het gebruik van drones, 

vliegtuigen, satellieten en geavanceerde sensoren. Hetzelfde geld voor grenscontroles, waarbij de nieuwe 

interoperabele IT-architectuur een naadloze en veel snellere uitwisseling van gegevens in het kader van 

verschillende Schengen- of EU-informatiesystemen mogelijk maakt. Technologie moet, net als alle andere 

instrumenten, worden toegepast met strikte inachtneming van het rechtskader en de bescherming van de 

grondrechten. Ik ben vastbesloten ervoor te zorgen dat technologie en innovatie voor grensbeheer op evenredige 

en doeltreffende wijze worden gebruikt, met volledige inachtneming van de EU-wetgeving, de grondrechten en de 

Europese waarden. Een voorbeeld is de AI-verordening, die voorziet in het rechtskader voor een betrouwbaar 

gebruik van deze technologieën. Ik zal nauw samenwerken met de uitvoerend vicevoorzitter voor Technologische 

Soevereiniteit, Veiligheid en Democratie om ervoor te zorgen dat de verantwoordelijke autoriteiten worden 

betrokken bij de ontwikkeling van richtsnoeren voor het gebruik van AI bij grensbeheer. Ik zal ook de 

samenwerking met de lidstaten en EU-agentschappen ondersteunen, onder meer in het kader van de EU-

innovatiehub voor interne veiligheid, teneinde optimaal gebruik te maken van innovatieve instrumenten, in 

volledige overeenstemming met de Europese waarden en het primaire en secundaire recht, met inbegrip van de 

AI-verordening. 
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Ik ben van plan in samenwerking met de hoge vertegenwoordiger/vicevoorzitter en andere commissarissen de 

nieuwe visumbeleidsstrategie te ontwikkelen die in de politieke beleidslijnen is uiteengezet. De strategie moet 

gericht zijn op een visumsysteem dat ons in staat stelt ten volle de vruchten te plukken van internationaal reizen 

voor toeristen, zakenlieden en studenten. Daarbij moet het hefboomeffect van het visumbeleid optimaal worden 

gebruikt om de samenwerking met derde landen te versterken en misbruik van ons visumsysteem te voorkomen. 

Om het potentieel van het mechanisme voor de koppeling van visa en overname volledig te benutten, moet de 

strategie erop gericht zijn de lidstaten ertoe aan te zetten echt een Team Europa-aanpak te volgen en bereid te zijn 

het mechanisme in solidariteit met andere lidstaten te gebruiken. Het visumbeleid kan niet alleen een rol spelen 

bij overname, maar zou ook kunnen worden gebruikt om nader overleg te plegen met derde landen op het gebied 

van veiligheid, in samenwerking met Europol en Frontex. Ik zal streven naar een meer gestructureerde aanpak van 

de herziening van de visumlijsten, om de strategische belangen van de EU te weerspiegelen, uitgaande van 

duidelijke en objectieve criteria. In de strategie moeten ook manieren worden voorgesteld om derde landen 

waarvan de onderdanen visumvrij naar de EU kunnen reizen, beter te monitoren. Daarbij moet scherper worden 

gekeken naar veiligheids- en migratierisico’s. De strategie zal daarom gericht zijn op het tegengaan van eventuele 

toenames van het aantal niet-visumplichtige onderdanen van derde landen dat asiel aanvraagt in de EU. De 

strategie zal ook worden ondersteund door de inwerkingtreding van het inreis-uitreissysteem en het Europees 

reisinformatie- en -autorisatiesysteem. 

Bovendien blijft het zo dat veel mensen die irregulier in de EU aankomen, eerst zonder visum in onze buurlanden 

zijn aangekomen. Als ik word benoemd, zal ik er dan ook op blijven aansturen dat onze buurlanden, en met name 

de kandidaten voor toetreding tot de EU, hun visumbeleid afstemmen op dat van de EU. Een snelle goedkeuring 

van het voorstel van de Commissie tot herziening van het opschortingsmechanisme voor de vrijstelling van de 

visumplicht is van cruciaal belang; het zal de EU in staat stellen deze kwestie beter aan te pakken. Wanneer dit 

voorstel eenmaal is aangenomen, wil ik ten volle gebruikmaken van het afschrikkende effect van het herziene 

mechanisme, nl. door de opschorting van een visumvrijstelling in gang te zetten, bijvoorbeeld omdat het 

visumbeleid onvoldoende is aangepast of visumvrije derde landen burgerschapsregelingen voor investeerders 

toepassen. Derde landen mogen geen gebruikmaken van visumvrije toegang tot de EU als instrument om 

individuele investeringen te bevorderen, in ruil voor burgerschap. 

Ik ben het volledig eens met het Europees Parlement dat verblijfsregelingen voor investeerders (“gouden visum”) 

gepaard gaan met ernstige risico’s uit het oogpunt van veiligheid, witwaspraktijken, belastingontduiking en 

corruptie. Deze nationale regelingen hebben gevolgen voor alle andere lidstaten en voor de EU als geheel, omdat 

verblijfsvergunningen die door EU-lidstaten worden afgegeven, bepaalde rechten verlenen aan de betrokken 

onderdanen van derde landen, met name om vrij binnen het Schengengebied te reizen voor kort verblijf. Aangezien 

de afgifte van verblijfsvergunningen een nationale bevoegdheid is, is de Commissie ingenomen met de 

maatregelen die sommige lidstaten hebben genomen om deze verblijfsregelingen voor investeerders af te schaffen 

of te beperken. Als ik word benoemd, zal ik blijven samenwerken met de lidstaten en zal ik ten volle gebruikmaken 

van de instrumenten van de EU om dergelijke regelingen aan te pakken en de risico’s ervan tegen te gaan. 

 

5. Binnengrenzen 

Het Schengengebied is een van de meest gewaardeerde verworvenheden van de Unie. Toch hebben verschillende 

lidstaten sinds 2015 het grenstoezicht aan de binnengrenzen opnieuw ingevoerd en gehandhaafd. Hoe denkt u 

ervoor te zorgen dat de integriteit van het Schengengebied wordt hersteld en behouden? Welke stappen overweegt 

u om de loyale samenwerking en het wederzijds vertrouwen tussen de lidstaten te versterken en ervoor te zorgen 

dat alle lidstaten het Schengenacquis volledig naleven? Zullen deze maatregelen inbreukprocedures omvatten 

tegen lidstaten die de regels van de onlangs gewijzigde Schengengrenscode niet naleven? Welke stappen stelt u 

voor om de controles aan de landbinnengrenzen met Bulgarije en Roemenië op te heffen? 

Schengen is een van de meest concrete verworvenheden van de EU en de grootste ruimte van vrij verkeer ter 

wereld. Het draagt bij tot het concurrentievermogen van de eengemaakte markt en tot de groei van de economie 

van de Unie, en wordt zeer gewaardeerd door burgers en bedrijven. Alleen al in 2023 konden meer dan een half 

miljard bezoekers dankzij Schengen gemakkelijker reizen. Ik geloof echt dat Schengen de kerndoelstellingen van 

de Unie belichaamt: het biedt de burgers een ruimte van vrijheid, veiligheid en recht zonder binnengrenzen, op 

basis van goed beschermde buitengrenzen. 

De afgelopen tien jaar hebben pieken in de irreguliere migratie, bedreigingen voor de interne veiligheid en de 

COVID-19-pandemie enorme uitdagingen met zich meegebracht. Als laatste redmiddel kunnen de lidstaten 

controles aan de binnengrenzen herinvoeren, maar dat levert reële problemen op voor burgers en bedrijven die 
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gebruikmaken van het recht op vrij verkeer. Grensoverschrijdende samenwerking tussen de lidstaten op het gebied 

van politie en rechtshandhaving is in verreweg de meeste gevallen doeltreffender dan controles aan de 

binnengrenzen.  

Als ik word benoemd, zal ik constructief met de lidstaten blijven overleggen over de beste manier om in hun 

specifieke behoeften te voorzien en de samenwerking op het gebied van politie en rechtshandhaving te 

vergemakkelijken en te versterken, met name in grensgebieden. Daartoe moet er onder meer op worden toegezien 

dat de lidstaten de nodige administratieve regelingen treffen voor de toepassing van de procedure voor de 

overdracht van irreguliere migranten die is ingevoerd bij de onlangs gewijzigde Schengengrenscode. Het correcte 

en doeltreffende gebruik van grootschalige IT-systemen voor het verstrekken en uitwisselen van informatie, zoals 

het Schengeninformatiesysteem, Eurodac en het Visuminformatiesysteem, alsook verbeterde paraatheid en 

noodplanning, zoals vereist door het pact, zijn van cruciaal belang voor het vertrouwen in het systeem. Alleen als 

dit vertrouwen toeneemt, zullen de lidstaten het niet nodig achten opnieuw controles aan de binnengrenzen in te 

voeren.  

Ik verbind mij ertoe de volledige en doeltreffende uitvoering en handhaving van het Schengenacquis te 

waarborgen, met inbegrip van de strikte monitoring- en rapportageverplichtingen van de herziene 

Schengengrenscode en het uitbrengen van adviezen door de Commissie overeenkomstig de nieuwe regels. 

Wanneer de samenwerking op het gebied van de uitvoering geen bevredigende resultaten oplevert, zal ik zo nodig 

inbreukprocedures inleiden. 

Hoewel Bulgarije en Roemenië al sinds 2011 voldoen aan alle voorwaarden om volwaardig lid te worden van het 

Schengengebied, is het zowel het prerogatief als de verantwoordelijkheid van de Raad om te besluiten de 

resterende controles aan de landbinnengrenzen af te schaffen. Indien de Raad geen besluit neemt vóór het begin 

van het nieuwe mandaat, zal ik, als ik word benoemd tot lid van de Commissie, dit proces even betrokken blijven 

steunen als mijn voorgangers. Bulgarije en Roemenië moeten de vruchten van het Schengengebied ten volle 

kunnen plukken. En de opheffing van de controles aan de landgrenzen zal ons Schengengebied sterker en veiliger 

maken. 

 

6. Veiligheid 

Volgens uw opdrachtbrief is een van uw meest dringende taken het ontwerpen van een nieuwe Europese strategie 

voor interne veiligheid, die ook een versterking van het mandaat en de middelen van Europol moet omvatten. 

Welke maatregelen stelt u voor om zware en georganiseerde misdaad, terrorisme en cybercriminaliteit 

doeltreffend te bestrijden? Welke wetgevingsinitiatieven zou u op dit gebied overwegen? Hoe bent u van plan om 

van Europol “een echte operationele politiedienst” te maken en er tegelijkertijd voor te zorgen dat er geen overlap 

is met de bevoegdheden van nationale en andere EU-agentschappen en dat het Parlement effectief toezicht houdt?  

Welke rol ziet u in deze context weggelegd voor Eurojust? Kunnen we ook wetgevingsvoorstellen verwachten om 

rechtshandhavings- en justitiële autoriteiten in staat te stellen beter over de grenzen heen samen te werken bij de 

bestrijding van criminele netwerken? Wat bent u van plan in de nieuwe terrorismebestrijdingsagenda op te nemen 

en hoe denkt u radicalisering en gewelddadig extremisme aan te pakken?  

Hoe ziet u als commissaris die verantwoordelijk is voor een veiliger Europa, uw rol bij het waarborgen van de 

doeltreffende uitvoering en actualisering van de EU-strategieën ter bestrijding van antisemitisme en moslimhaat 

en ter bevordering van integratie? Hoe gaat u op dit gebied samenwerken met de commissaris voor Gelijkheid? 

 

Als ik word benoemd, zal ik het tot mijn kernprioriteiten rekenen om het EU-kader voor interne veiligheid te 

versterken en in te staan voor de veiligheid van bevolking van de EU en voor onze maatschappelijke cohesie. Onze 

samenlevingen moeten zich bewuster worden van de dreigingen waarmee we worden geconfronteerd en beter 

voorbereid zijn om zich hier tegen teweer te stellen. Ik zal tot een eerste prioriteit maken om een nieuwe Europese 

interneveiligheidsstrategie voor te stellen. Daarbij moeten alle bedreigingen in aanmerking worden genomen, 

zowel online als offline. Een dergelijke strategie moet ervoor zorgen dat alle nieuwe EU-wetgeving en -initiatieven 

van meet af aan rekening houden met veiligheidsoverwegingen en ons helpen ons voor te bereiden op veranderende 

dreigingen, zowel van binnen als buiten de EU. Aangezien mondiale ontwikkelingen van invloed zijn op de 

veiligheid van de EU, moet interne veiligheid een integrerend onderdeel worden van de betrekkingen van de EU 

met derde landen.  

De doeltreffende bestrijding van georganiseerde misdaad zal een belangrijk doel van de Europese 

interneveiligheidsstrategie zijn. De georganiseerde misdaad is niet alleen levensgevaarlijk en een veiligheidsrisico, 
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maar bedreigt ook onze democratie, samenleving en economische ontwikkeling. Als ik word benoemd, wil ik een 

herziening voorstellen van de betrokken EU-wetgeving, die dateert van 2008. Sindsdien zijn criminele organisaties 

alleen maar sterker, veelzijdiger en internationaler geworden. De nationale rechtshandhavings- en justitiële 

autoriteiten moeten worden uitgerust met juridische instrumenten waarmee zij criminele netwerken met een hoog 

risico kunnen ontmantelen, met name door doeltreffender onderzoek mogelijk te maken. Om criminele netwerken 

met een hoog risico te ontmantelen, wil ik voorstellen de grensoverschrijdende samenwerking en financiële 

onderzoeken te versterken en een snelle uitvoering van de richtlijn confiscatie en ontneming van 

vermogensbestanddelen bevorderen. Een van de meest schadelijke activiteiten van de georganiseerde misdaad is 

mensenhandel en ik ben er dan ook voorstander van de EU-strategie ter bestrijding van mensenhandel te versterken 

voor de periode na 2025. 

Drugshandel is de meest winstgevende activiteit voor criminele organisaties. Ik ben van plan een nieuw Europees 

actieplan tegen drugshandel voor te stellen, rekening houdend met de resultaten van de evaluatie van de huidige 

strategie en het huidige actieplan. Voortbouwend op de Europese havenalliantie zal ik samen met de commissaris 

voor Duurzaam Vervoer en Toerisme een alomvattende EU-havenstrategie ontwikkelen met een sterke nadruk op 

veiligheid en de bescherming van havens tegen criminele infiltratie. In dit verband zal ik ook nauw samenwerken 

met de commissaris voor Democratie, Rechtsstaat en Justitie om krachtiger de strijd aan te binden met corruptie, 

die van groot belang is voor de activiteiten van de georganiseerde misdaad, en met name drugshandel. Ik zal het 

Europees Drugsagentschap steunen bij het volledig operationeel maken van zijn nieuwe mandaat, zodat het snel 

kan reageren op nieuwe dreigingen en maatregelen kan voorstellen om de toenemende productie van synthetische 

drugs in de EU tegen te gaan. Als ik word benoemd, wil ik ook beoordelen of onze regels inzake drugshandel nog 

steeds geschikt zijn voor het beoogde doel, en samen met andere leden van het college nagaan of de wetgeving 

moet worden geactualiseerd om de toename van het aantal precursoren van designerdrugs aan te pakken.   

Gezien het mondiale en grensoverschrijdende karakter van de strijd tegen transnationale zware en georganiseerde 

misdaad, zal de internationale samenwerking van de EU met belangrijke derde landen moeten worden versterkt 

door middel van veiligheidsdialogen, internationale overeenkomsten en operationele samenwerking op het gebied 

van rechtshandhaving. Als ik word benoemd, zal ik mij daarvoor inzetten. 

Als ik word benoemd, wil ik ook een nieuwe agenda ter voorkoming en bestrijding van terrorisme en gewelddadig 

extremisme voorstellen. De nieuwe agenda moet in het bijzonder gericht zijn op het voorkomen en tegengaan van 

aanvallen door personen die zelfstandig of in kleine cellen opereren, dikwijls weinig voorbereidingen treffen en 

gebruikmaken van gemakkelijk verkrijgbare wapens om toe te slaan op dichtbevolkte of zeer symbolische locaties. 

Aangezien deze solitaire aanslagplegers vaak zijn geradicaliseerd door online propaganda, moet het aanpakken 

van de onlinedimensie van radicalisering een belangrijk onderdeel van de nieuwe agenda zijn. Aangezien we de 

toegang tot de bij aanslagen gebruikte instrumenten moeten beperken, ben ik van plan na te gaan of er behoefte is 

aan nieuwe wetgeving om de strafbare feiten op het gebied van de illegale handel in vuurwapens te harmoniseren 

en of de regels inzake precursoren voor explosieven, die kunnen worden misbruikt voor zelfgemaakte explosieven, 

moeten worden herzien. Aangezien veel terroristische aanslagen plaatsvinden in openbare ruimten, zoals 

vervoersknooppunten, gebedshuizen of voetgangersgebieden, ben ik er ook voorstander van om het actieplan voor 

de bescherming van openbare ruimten te actualiseren met nieuwe initiatieven voor publiek-private samenwerking, 

onder meer op het gebied van nieuwe technologieën en detectieapparatuur. Om de financiering van terrorisme te 

bestrijden, wil ik onderzoeken of het dienstig is een Europees systeem voor de bewaring van financiële gegevens 

voor terrorismebestrijding in te stellen om de nationale autoriteiten te helpen financiële bewegingen van 

terroristische netwerken op te sporen en te traceren.  

Om radicalisering, met name online, te voorkomen, zal ik ervoor ijveren dat de verordening inzake terroristische 

online-inhoud volledig wordt toegepast en zal ik nagaan of deze verordening moet worden versterkt. Ik zal ook 

overwegen de rol van Europol te versterken om er een centrum voor terrorismebestrijding van te maken dat tegen 

de verspreiding van terroristische en gewelddadige extremistische inhoud online optreedt, misbruik van nieuwe 

technologieën door terroristen tegengaat en informatie-uitwisseling tussen veiligheidsactoren faciliteert. 

Tegelijkertijd moet het EU-internetforum een cruciale rol blijven spelen door in samenwerking met de technologie-

industrie terroristische online-inhoud aan te pakken en moet het EU-kenniscentrum voor radicalisering onze 

preventie-inspanningen aansturen.  

Door internet gefaciliteerde cybercriminaliteit, met inbegrip van online-oplichting, sextortion, ransomware en 

identiteitsfraude, zal naar verwachting tegen 2025 zijn uitgegroeid tot de op twee na grootste economische sector 

ter wereld. Indien het door de Algemene Vergadering van de VN wordt bekrachtigd, zal het nieuwe VN-Verdrag 

inzake cybercriminaliteit de internationale samenwerking op dit gebied aanzienlijk verbeteren en tegelijkertijd de 

grondrechten beschermen. Ik zal nauw samenwerken met de uitvoerend vicevoorzitter voor Technologische 
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Soevereiniteit, Veiligheid en Democratie en de commissaris voor Democratie, Justitie en Rechtsstaat om te komen 

tot de ondertekening, ratificatie en uitvoering van dit verdrag. Ik wil ook focussen op de uitvoering van bestaande 

en toekomstige internationale overeenkomsten die essentieel zijn om het gemakkelijker te maken voor 

rechtshandhavingsinstanties om toegang te krijgen tot elektronisch bewijsmateriaal dat in het bezit is van 

ondernemingen in een ander land. Daarbij denk ik met name aan de overeenkomst tussen de EU en de VS over 

toegang tot elektronisch bewijsmateriaal waarover momenteel wordt onderhandeld. Aangezien het ook uiterst 

belangrijk is dat online achtergelaten bewijs van misdrijven kan worden gebruikt om criminelen voor de rechter 

te brengen, verbind ik mij ertoe, om, als ik word benoemd, het op mij te nemen de rechtshandhavingsinstrumenten 

voor toegang tot digitale informatie te actualiseren en onder meer de regels inzake gegevensbewaring onder de 

loep te nemen, met volledige inachtneming van de grondrechten. Europol moet de lidstaten ook blijven 

ondersteunen met forensische, operationele en analytische bijstand. 

Europol speelt een cruciale rol door de rechtshandhavingsinstanties van de lidstaten te ondersteunen bij de 

bestrijding van zware en georganiseerde misdaad en terrorisme. Ik zal mij ervoor inzetten om van Europol een 

echt operationele politiedienst te maken en het personeelsaantal in de loop van de jaren te verdubbelen. We moeten 

ervoor zorgen dat Europol voldoet aan de operationele behoeften van de lidstaten en nauwer samenwerkt met de 

andere EU-agentschappen. Voortbouwend op de evaluatie van de huidige verordening, een grondige 

effectbeoordeling en een brede raadpleging van belanghebbenden, het Europees Parlement en de lidstaten, stel ik 

voor om het mandaat van Europol te versterken, en dan met name zijn rol bij het onderzoeken van 

grensoverschrijdende, grootschalige en complexe misdrijven die een ernstige bedreiging vormen voor de 

veiligheid van de Unie. Ik zal nauw samenwerken met de commissaris voor Democratie, Justitie en Rechtsstaat 

om te zorgen voor een doeltreffende samenwerking tussen Europol en Eurojust bij de bestrijding van 

georganiseerde misdaad. Zo moet Eurojust bijvoorbeeld in staat worden gesteld te zorgen voor de justitiële follow-

up van onderzoeken op rechtshandhavingsniveau die door Europol worden ondersteund.  

Als ik word benoemd, zal ik ook nagaan of het Europees multidisciplinair platform tegen criminaliteitsdreiging 

(Empact) kan worden uitgebreid en versterkt ter bevordering van de gezamenlijke operationele samenwerking van 

EU-lidstaten, onze agentschappen en nauwe externe partners op het gebied van rechtshandhaving tegen prioritaire 

criminaliteitsdreigingen. Overeenkomstig de politieke beleidslijnen zal ik ook voorstellen een EU-systeem voor 

kritische communicatie op te zetten dat kan worden gebruikt door alle rechtshandhavings- en noodhulpdiensten 

die belast zijn met beveiliging en veiligheid.     

Graag neem ik de taak op mij om antisemitisme en moslimhaat te bestrijden. De EU moet veilig zijn voor iedereen, 

ook voor de Joodse en islamitische gemeenschappen. Een ruimte zonder discriminatie, haat, geweld en 

veiligheidsproblemen, zeker in de huidige geopolitieke context. Wat antisemitisme betreft, zal ik, als ik word 

benoemd, vaart zetten achter de uitvoering van de EU-strategie ter bestrijding van antisemitisme en ter bevordering 

van het Joodse leven, de behoeften en dreigingen blijven beoordelen en de EU-strategie zo nodig actualiseren. Wat 

moslimhaat betreft, zal ik een meer strategische aanpak overwegen om de volledige omvang vast te stellen, op 

basis van betere gegevens en in nauwe samenwerking met de commissaris voor Paraatheid, Crisisbeheer en 

Gelijkheid. Graag blijf ik ook de dialoog bevorderen die de Commissie voert met kerken en religieuze verenigingen 

of gemeenschappen en met levensbeschouwelijke en niet-confessionele organisaties. 

Ik ben vastbesloten na te gaan hoe we het probleem van polarisatie in de samenleving kunnen aanpakken en me 

daarvoor in te zetten, onder meer in het licht van de aanbevelingen voor de aanpak van haatzaaiende uitlatingen 

en haatmisdrijven die het Europees burgerpanel over de bestrijding van haat in de samenleving heeft gedaan. Elke 

vorm van haat leidt tot extremisme. Ik verbind mij er ook toe een gecoördineerde aanpak in alle lidstaten te 

bevorderen, in nauwe samenwerking met nationale en lokale autoriteiten, de technologiesector en het 

maatschappelijk middenveld, om veerkracht op te bouwen en te voorkomen dat extremistische ideologieën 

postvatten. Het EU-kenniscentrum voor de preventie van radicalisering zal op dit gebied de hoeksteen van onze 

inspanningenzijn.   

7. Toegang tot gegevens voor rechtshandhavingsdoeleinden 

Hoe denkt u de belangrijke kwestie van effectieve toegang tot persoonsgegevens met het oog op het voorkomen, 

opsporen, onderzoeken en vervolgen van strafbare feiten aan te pakken en tegelijkertijd te voldoen aan de 

beginselen van noodzakelijkheid en evenredigheid en de rechten op het gebied van privacy en 

gegevensbescherming te handhaven? Welke voorzorgsmaatregelen overweegt u om ervoor te zorgen dat de 

arresten van het Europees Hof van Justitie over het bewaren van gegevens en de toegang tot gegevens voor 

rechtshandhavingsdoeleinden volledig worden nageleefd?  Gaat u ook aandacht besteden aan versleuteling 

wanneer u regels voor toegang voorstelt?  
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Hoe bent u van plan het voorstel inzake online seksueel misbruik van kinderen te deblokkeren om ervoor te zorgen 

dat het hoofddoel, namelijk de bescherming van kinderen, wordt bereikt en dat de bezorgdheid over de 

bescherming van het recht op privacy wordt weggenomen? Mocht er geen verordening over dit dossier zijn vóór 

het verstrijken van de tweede verlenging van de tussentijdse verordening op 3 april 2026, hoe wilt u dan te werk 

gaan om de leemte in de wetgeving op te vullen? 

 

Als ik word benoemd, verbind ik mij ertoe een evenwichtige en juridisch deugdelijke aanpak te vinden om 

effectieve toegang tot gegevens voor rechtshandhaving en justitie te waarborgen, met inachtneming van de privacy 

en gegevensbescherming, cyberbeveiligingsvereisten en technologische aspecten. De EU moet een sterke digitale 

economie opbouwen die de burgers zichtbaar welvaart oplevert, de veiligheid in stand houdt en de grondrechten 

beschermt. Naarmate de samenleving en de economie echter digitaler worden, kiezen misdadigers, terroristen en 

andere dreigingsactoren eveneens voor digitale middelen om criminele activiteiten te ontplooien en de 

rechtshandhaving te ontlopen. Om ervoor te zorgen dat de bevoegde autoriteiten over moderne en innovatieve 

capaciteiten beschikken voor de bestrijding van criminaliteit, is het van cruciaal belang dat 

rechtshandhavingsinstanties evenredige toegang tot gegevens krijgen voor het koppelen van misdrijven aan daders, 

het ondersteunen van onderzoeken, het beschermen van slachtoffers en het ontmantelen van criminele netwerken. 

Momenteel worden nationale onderzoeken echter gehinderd door juridische en technische belemmeringen en het 

ontbreken van geharmoniseerde wetgeving inzake gegevensbewaring in de lidstaten. Deze factoren bemoeilijken 

ook de grensoverschrijdende samenwerking. Ondanks deze uitdagingen ben ik ervan overtuigd dat we efficiënte 

en toekomstbestendige oplossingen kunnen vinden om de rechtmatige toegang tot digitale informatie te 

vergemakkelijken. Dit is van essentieel belang om onze burgers te beschermen en de rechtsstaat te handhaven, met 

volledige inachtneming van de beginselen van noodzakelijkheid en evenredigheid.  

Tegelijkertijd moeten we voorkomen dat er nieuwe kwetsbaarheden worden gecreëerd waar kwaadwillige actoren 

van kunnen profiteren, of dat de voordelen van versleuteling in twijfel worden getrokken. We moeten een 

evenwicht vinden dat ons in staat stelt de privacy te beschermen en tegelijkertijd veiligheid te bieden en onze 

burgers en onze samenlevingen te behoeden voor evoluerende dreigingen. De deskundigengroep op hoog niveau 

inzake toegang tot gegevens voor doeltreffende rechtshandhaving heeft de operationele behoeften van 

rechtshandhavings- en justitiële autoriteiten vastgesteld. Haar aanbevelingen omvatten een reeks verschillende 

maatregelen inzake capaciteitsopbouw, samenwerking met het bedrijfsleven, normalisatie en wetgeving. Deze 

moeten een waardevolle bijdrage leveren aan de werkzaamheden op dit gebied, waarvoor een grondige 

effectbeoordeling vereist is.  

Misdaad en onveiligheid hebben een verstikkend effect op de samenleving. Als daar niet naar behoren tegen wordt 

opgetreden, kunnen mensen hun vrijheden niet uitoefenen, niet zeggen wat zij denken noch ongestoord op straat 

lopen. De bedreigingen kunnen ook directer zijn, niet alleen offline, maar ook online. Met name kinderen lopen 

gevaar en we moeten meer doen om hen te beschermen tegen tal van risico’s, variërend van cyberpesten tot 

sextortion en van internetverslaving tot radicalisering. Ik ben ervan overtuigd dat de voorgestelde verordening ter 

voorkoming en bestrijding van online seksueel misbruik van kinderen dringend moet worden aangenomen. In 2010 

waren er ongeveer 1 miljoen meldingen van onlinemateriaal van seksueel misbruik van kinderen en grooming. In 

2023 waren dat er meer dan 36 miljoen. De bestaande “tijdelijke” verordening, die de vrijwillige opsporing van 

seksueel misbruik van kinderen door aanbieders van bepaalde onlineplatforms mogelijk maakt, verstrijkt in april 

2026. Zonder de voorgestelde langetermijnregels zal deze vorm van opsporing, die al meer dan 10 jaar bijdraagt 

tot het redden van kinderen en het identificeren van daders, in de EU worden verboden. Ik ben van mening dat we 

een manier kunnen en moeten vinden om de onderhandelingen over de nieuwe verordening af te ronden, zodat 

deze tijdig in werking kan treden, d.w.z. vóór het verstrijken van de tijdelijke verordening.  

Als ik word benoemd, verbind ik mij er ook toe te werken naar afronding van de onderhandelingen over de 

herziening van de richtlijn ter bestrijding van seksueel misbruik van kinderen. De richtlijn vormt een aanvulling 

op de verordening en voorziet in een gemeenschappelijke norm voor strafrechtelijke onderzoeken en vervolgingen, 

waarbij de definities van strafbare feiten en sancties worden geharmoniseerd. Het is een essentieel onderdeel van 

de evenwichtige aanpak van de digitale wereld die onze samenleving nodig heeft. 
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Vragen van de Commissie ontwikkelingssamenwerking 

8. Met het oog op uw werk op het gebied van externe aspecten van migratie en mobiliteit, en gezien het feit dat de 

verordening NDICI – Europa in de wereld aangeeft dat 10 % van de financiering moet worden toegewezen aan 

de aanpak van migratie en gedwongen ontheemding, hoe gaat u concreet uitvoering geven aan de opdracht in uw 

opdrachtbrief om migratiekwesties een operationeel onderdeel te maken van partnerschappen, meer in het 

bijzonder met ontwikkelingslanden, en hoe gaat u het beginsel van beleidscoherentie voor ontwikkeling in dit werk 

tot uitdrukking brengen? Kunt u toezeggen het Parlement in een vroeg stadium volledig te informeren zodat 

migratiegerelateerde overeenkomsten met ontwikkelingslanden goed kunnen worden getoetst, en transparantie te 

betrachten over informele afspraken over migratie, zoals memoranda van overeenstemming? Hoe ziet u de 

samenwerking en werkverdeling met andere commissarissen op het gebied van externe aspecten van migratie? 

Het tot stand brengen van brede en wederzijds voordelige partnerschappen met derde landen is een belangrijk 

onderdeel van onze alomvattende aanpak van doeltreffend en eerlijk migratiebeheer. Als ik word benoemd, wil 

nauw samenwerken met de commissarissen die zich bezighouden met externe betrekkingen, om ervoor te zorgen 

dat het migratiebeleid deel uitmaakt van een bredere 360-gradenbenadering. Dit betekent dat we oog moeten 

hebben voor de belangen en zorgen van onze partners en dat we EU-belangen zoals migratiebeheer moeten bezien 

in hun samenhang met andere gedeelde belangen op gebieden als handel of energie, in het kader van wederzijds 

voordelige partnerschappen. Door samen te werken op dit soort gebieden, kunnen we ons krachtiger doen gelden 

bij migratievraagstukken. Hetzelfde geldt voor financiering ter ondersteuning van capaciteitsopbouw voor het 

beheren en voorkomen van irreguliere migratie en het aanpakken van de diepere oorzaken van irreguliere migratie. 

De Global Gateway-investeringen van de EU zijn gericht op economische ontwikkeling, onderwijs, banengroei, 

gezondheidszorg, digitale technologie, klimaat en vervoer. Dit zal de welvaart en het vaardighedenbestand van 

onze partners ten goede komen. De ontwikkeling van veilige en legale mogelijkheden om de EU te bereiken en de 

bevordering van het gebruik daarvan zal gevaarlijke en irreguliere reizen helpen voorkomen. Ik zal samenwerken 

met andere commissarissen om talentpartnerschappen te bevorderen die de samenwerking op het gebied van 

arbeidsmobiliteit kunnen structureren, met als doel het concurrentievermogen van de EU te vergroten, tekorten 

aan arbeidskrachten in geselecteerde sectoren en beroepen aan te pakken, en tegelijkertijd de ontwikkeling van 

vaardigheden en economische groei in de landen van herkomst van migranten te bevorderen.   

Het is inherent aan deze aanpak dat de verschillende commissarissen nauw samenwerken bij het tot stand brengen 

van partnerschappen. Ik zal nauw samenwerken met de hoge vertegenwoordiger/vicevoorzitter, de commissaris 

voor Internationale Partnerschappen en de commissaris voor het Middellandse Zeegebied om het interne en externe 

beleid op elkaar af te stemmen en de algehele samenhang van de inspanningen van de EU te waarborgen, ook in 

het kader van de beleidscoherentie voor ontwikkeling. Zo kunnen we ervoor zorgen dat het migratiebeheer volledig 

wordt geïntegreerd in de partnerschappen met ontwikkelingslanden, met name de landen van herkomst en doorreis, 

met inachtneming van de grondrechten en de internationale wettelijke verplichtingen. We mogen niet uit het oog 

verliezen dat veel derde landen grote aantallen vluchtelingen opvangen: Landen en gemeenschappen helpen bij 

het opnemen van vluchtelingen is een eerbiedwaardige Europese traditie.  

Zoals hierboven uiteengezet, zal ik ervoor zorgen dat het Parlement goed op de hoogte blijft van de regelingen met 

derde landen op het gebied van migratie. Het blijft mijn vaste voornemen u de nodige informatie over dat soort 

regelingen te verstrekken en met u over onze initiatieven te overleggen. 


